
Protokół Nr XXVII/16 
z sesji Rady Miejskiej w Radkowie 

z dnia 30 sierpnia 2016 roku 

 

Otwarcie obrad  – godz. 1508 

Zamknięcie obrad  – godz. 1808 

 

Ad. 1 

Obrady otworzył Przewodniczący RM witając radnych i przybyłych gości. 
 
Ad. 2 

Na podstawie listy obecności Przewodniczący RM stwierdził, że obrady są prawomocne - w 
sesji uczestniczyło 15 radnych (lista obecności radnych, lista obecności sołtysów, gości 
zaproszonych oraz lista pracowników Urzędu Miasta i Gminy stanowią załączniki do 
protokołu). 
 
Ad. 3 

Na sekretarza obrad Przewodniczący RM powołał radnego Pawła Wielgusa. 

Ad. 4 

Przewodniczący RM - zapytał czy radni mają uwagi do protokołu z sesji Rady Miejskiej z dnia 
28 lipca 2016 roku.  
 
Nie wniesiono uwag do w/w protokołu i przystąpiono do głosowania nad jego przyjęciem: 
Głosowało 15 radnych:  za - 15 przeciw - 0 wstrzymało się - 0. 

 
Ad. 5 
 
Przewodniczący RM - zapytał czy są uwagi i propozycje do dostarczonego radnym porządku 
obrad (proponowany porządek obrad stanowi załącznik do protokołu) oraz wniósł o 
wprowadzenie do proponowanego porządku obrad pkt. 5a, tj. wręczenie nagród właścicielom 
gospodarstw agroturystycznych. 
 
Przystąpiono do głosowania nad przyjęciem proponowanego porządku obrad z 
uwzględnieniem zmiany zgłoszonej przez Przewodniczącego RM: 
Głosowało 15 radnych:   za - 15    przeciw - 0     wstrzymało się - 0. 
 
Ad. 5a 
 
Burmistrz - poinformował, że gospodarstwa agroturystyczne na terenie gminy są przez 
turystów oceniane na bardzo wysokim poziomie co jest mocną stroną gminy. Gmina wyróżnia 
gospodarstwa poprzez proponowanie usług w zakresie współpracy, bo gospodarstwa są 
zdolne przez powstawanie kolejnych do uszczelniania bazy noclegowej i gastronomicznej, 
która jest zbyt mała na terenie gminy. Gmina dysponuje 1800 miejscami noclegowymi a 
potrzeba jest dużo większa. Na terenie gminy zaewidencjonowano na podstawie podatku 
lokalnego 820 tys. odwiedzin osób, co jest dużym potencjałem wypracowanym wspólnie z 
istniejącą gastronomią i gospodarstwami agroturystycznymi. Pokazywanie dobrych stron 
gospodarstw ma na celu przyciągnięcie inwestorów, którzy będą budować bazę 
gastronomiczną i hotelarską. Gmina ma ogromne walory turystyczne i jest w fazie rozwoju 
poprzez budowanie i naprawy dróg co poprawia dostępność do tych walorów, które gmina 
będzie dalej realizować. 



Burmistrz wręczył nagrody i listy gratulacyjne osobom, które reprezentowały Gminę Radków w 
Szczytnej w konkursie pn.: „Najlepiej funkcjonujące gospodarstwo agroturystyczne powiatu 
kłodzkiego w 2016r.” Nagrody otrzymały gospodarstwa agroturystyczne „Zacisze” z Karłowa, 
„Pod Leszczyną” i „Zielona Róża” z Wambierzyc.  
 
Ad. 6 
 
Przewodniczący RM z okazji inauguracji roku szkolnego 2016/2017 udzielił głosu 
poszczególnym dyrektorom placówek oświatowych z terenu Gminy Radków. 
 
D. Pawlicka - Dyrektor Integracyjnego Radkowskiego Zespołu Żłobków przedstawiła założenia 
funkcjonowania żłobka w roku szkolnym 2016/2017 (informacja stanowi załącznik do 
protokołu). 
 
A. Słabicka - Dyrektor Gminnego Przedszkola Publicznego z Oddziałami Integracyjnymi w 
Radkowie  przedstawiła założenia funkcjonowania przedszkola w roku szkolnym 2016/2017 
(informacja stanowi załącznik do protokołu).  
 
Burmistrz - uzupełnił przedstawione informacje w dziale żłobki i przedszkola - poinformował, 
że został przygotowany dalekosiężny program, który został pozytywnie zatwierdzony  na 
adaptację części nowej szkoły w Ścinawce Średniej gdzie powstanie nowoczesne przedszkole 
spełniające wszelkie wymagania jakie obowiązują. Inwestycja będzie wynosić około 700 tys. i 
będzie można uzyskać dofinansowanie 85% oraz adaptacja części strychowych około 100 tys. 
Burmistrz poinformował, że jest pozwolenie budowlane i kompletna dokumentacja  na 
adaptację budynku w Ścinawce Średniej na nowoczesny żłobek w miejscu obecnego 
przedszkola. W Gimnazjum w Radkowie rozpoczęto prace rozpoznawcze i rozpoczęto prace 
projektowe nad adaptacją części obiektu gimnazjum na nowoczesne przedszkole, zostanie 
stworzony kompleks, aby edukacja dzieci była stopniowa. W szkole w Ścinawce Dolnej trwa 
adaptacja pomieszczeń na przedszkole w części górnej budynku, który został generalnie 
przebudowany i poddany termomodernizacji. W Wambierzycach część parterowa w budynku 
szkoły została przygotowana świetlica dla dzieci. Z budżetu gminy wydatkowane środki 
finansowe na utrzymanie przedszkoli  to kwota 1 600,000 zł a utrzymanie żłobka 650-700 tys. 
rocznie. Koszty utrzymania od żłobka do gimnazjum  wynoszą 10 000.000-10 500 000 zł aby 
utrzymać bazę na obecnym poziomie. 
 
B. Sobczyńska - cieszy wszystkich, że od wielu lat Burmistrz ma dobrą strategię dotyczącą 
rozwoju oświaty w tym przedszkola. Uważa, że inwestycja w najmłodsze pokolenie jest 
kapitałem na przyszłość.  Radna zapytała o brakujące miejsca w przedszkolu dla 5 dzieci.  
 
A. Słabicka - wyjaśniła, że jedno dziecko oczekuje na miejsce w przedszkolu w Radkowie a 
czworo dzieci ze Ścinawka Średniej na miejsce w przedszkolu w Ścinawce Średniej. Rodzice 
dzieci nie są zainteresowani umieszczeniem dzieci w innych oddziałach.   
 
J. Gorczycki - zapytał, czy chodzi o transport czwórki dzieci ze Ścinawki Średniej do 
Tłumaczowa. 
 
A. Słabicka - wyjaśniła, że rodzice nie są zainteresowani przedszkolem w Tłumaczowie tylko 
w Ścinawce Średniej 
 
M. Kaleta Białas - Dyrektor Zespołu Szkolno - Przedszkolnego w Ścinawce Dolnej 
przedstawiła założenia funkcjonowania zespołu w roku szkolnym 2016/2017 (informacja 
stanowi załącznik do protokołu). 
 



M. Ciechanowicz - Dyrektor Zespołu Szkolno - Przedszkolnego w Wambierzycach 
przedstawiła założenia funkcjonowania zespołu w roku szkolnym 2016/2017 (informacja 
stanowi załącznik do protokołu). Podziękowała Burmistrzowi za wykonane prace remontowe. 
 
D. Florczak - Dyrektor Zespołu Szkół w Radkowie przedstawił założenia funkcjonowania 
zespołu w roku szkolnym 2016-2017 (informacja stanowi załącznik do protokołu). 
 
R. Borkowski - Dyrektor Zespołu Szkół z Oddziałami Integracyjnymi w Ścinawce Średniej 
przedstawił założenia funkcjonowania zespołu w roku szkolnym 2016/2017 (informacja 
stanowi załącznik do protokołu). 
 
L. Jagódka  - dokonała podsumowania przedstawionych informacji (informacja stanowi 
załącznik do protokołu). 
 
Burmistrz - przedstawione informacje przez dyrektorów placówek oświatowych świadczą, że 
dynamika nakładów na oświatę ze strony gminy jest właściwa i narastająca. Niepokojący jest 
stan ilości dzieci, Burmistrz zaapelował aby środowisko uczyniło wszystko aby uczniowie 
powrócili. Nakłady na remonty placówek oświatowych na spełnienie wszystkich oczekiwań to 
koszt 10 500.000 zł co jest ogromnym udziałem w kosztach budżetu gminy, 25% ogólnego 
budżetu gminy pochłania oświata. 
Następnie Burmistrz wraz z Przewodniczącym RM i Kierownikiem Referatu Oświaty, Kultury i 
Sportu wszystkim dyrektorom placówek oświatowych wręczyli symboliczne statuetki, 
pamiątkowe dyplomy oraz akty mianowania dla czterech nauczycieli, życząc aby mianowanie 
było dalszą drogą do sukcesu.   
 
Monika Kisiel - podziękowała za wręczenie aktów mianowania, wsparcie oraz za możliwość 
rozwoju. 
 
O godz. 1622 Przewodniczący RM ogłosił przerwę. 
Obrady wznowiono o godz.1640. 
 
Ad. 7 
 
Burmistrz - złożył sprawozdanie ze swoich prac w okresie międzysesyjnym za okres od 26 
lipca 2016 roku do 26 sierpnia 2016 roku (sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu).  
 
Przewodniczący RM zapytał, czy radni mają pytania do przedstawionego sprawozdania. 
Nikt z radnych nie miał pytań do przedstawionego sprawozdania. 
 
Ad. 8 
 
Przewodniczący RM - poprosił Pana Jacek Krzyżanowskiego o złożenie informacji o stanie 
bezpieczeństwa i higieny pracy w jednostkach organizacyjnych gminy. 
  
Jacek Krzyżanowski - Prezes Firmy Corso obsługujący UMiG i jednostki organizacyjne gminy 
w zakresie BHP - złożył informację o stanie bezpieczeństwa i higieny pracy w jednostkach 
organizacyjnych gminy (informacja stanowi załącznik do protokołu). 
 
Burmistrz - zapytał, na jakiej podstawie zostały wydane zalecenia w przedstawionej informacji 
które mają przeniesienie w kosztach.  
 
J. Krzyżanowski - wyjaśnił, że zalecenia pokontrolne dotyczą głównie wykonania pomiarów 
sieci elektrycznej, instalacji odgromowej oraz okresowych przeglądów budowlanych obiektów, 
które zgodnie z przepisami powinny być wykonane okresowo. Zdecydowana większość 
zaleceń wynika z określonych terminów, które nakłada ustawodawca. 



 
Przewodniczący RM - poddał pod głosowanie, aby pozytywnie ocenić stan bezpieczeństwa i 
higieny pracy w jednostkach organizacyjnych Gminy Radków.  
 
Przystąpiono do głosowania nad propozycją Przewodniczącego RM w sprawie pozytywnego 
przyjęcia informacji o stanie bezpieczeństwa i higieny pracy w jednostkach organizacyjnych 
gminy: 
 
Głosowało 15 radnych: za - 15    przeciw - 0     wstrzymało się - 0. 
 
Ad. 9 
 
DRUK NR 1 w sprawie uchwalenia aktualizacji „Planu usuwania wyrobów zawierających 
azbest z terenu miasta i gminy Radków”     
 
Przewodniczący RM - odczytał projekt uchwały i poprosił o przedstawienie opinii Komisji RM w 
sprawie przedmiotowego projektu uchwały. 
 
B. Kopalko - Komisja Rewizyjna pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały. 
P. Trybus - Komisja Budżetu, Planowania i Mienia Komunalnego pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały. 
K. Sypień - Komisja Zdrowia, Spraw Społecznych i Porządku Publicznego pozytywnie 
zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały. 
R. Markowicz - Komisja Spraw Gospodarczych i Rolnictwa pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały. 
B. Sobczyńska - Komisja Oświaty pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały.  
J. Gorczycki - Komisja Kultury, Sportu i Turystyki pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy 
projekt uchwały. 
 
Przystąpiono do głosowania nad przyjęciem przedmiotowego projektu uchwały: 
Głosowało 15 radnych:  za - 15    przeciw - 0    wstrzymało się - 0. 
 
DRUK NR 2 w sprawie Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie oraz 
Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie w Gminie Radków na lata 2016 - 2020 
  
Przewodniczący RM - odczytał projekt uchwały i poprosił o przedstawienie opinii Komisji RM w 
sprawie przedmiotowego projektu uchwały. 
 
B. Kopalko - Komisja Rewizyjna pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały. 
P. Trybus - Komisja Budżetu, Planowania i Mienia Komunalnego pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały. 
K. Sypień - Komisja Zdrowia, Spraw Społecznych i Porządku Publicznego pozytywnie 
zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały. 
R. Markowicz - Komisja Spraw Gospodarczych i Rolnictwa pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały. 
B. Sobczyńska - Komisja Oświaty pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały.  
J. Gorczycki - Komisja Kultury, Sportu i Turystyki pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy 
projekt uchwały. 
 
Przystąpiono do głosowania nad przyjęciem przedmiotowego projektu uchwały: 
Głosowało 15 radnych:    za - 15      przeciw - 0      wstrzymało się - 0. 
 
DRUK NR 3 w sprawie określenia dni i godzin otwierania oraz zamykania placówek 
handlu detalicznego, zakładów gastronomicznych i zakładów usługowych dla ludności     
 



Przewodniczący RM - odczytał projekt uchwały i poprosił o przedstawienie opinii Komisji RM w 
sprawie przedmiotowego projektu uchwały. 
 
B. Kopalko - Komisja Rewizyjna pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały. 
P. Trybus - Komisja Budżetu, Planowania i Mienia Komunalnego pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały. 
K. Sypień - Komisja Zdrowia, Spraw Społecznych i Porządku Publicznego pozytywnie 
zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały. 
R. Markowicz - Komisja Spraw Gospodarczych i Rolnictwa pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały. 
B. Sobczyńska - Komisja Oświaty pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały.  
J. Gorczycki - Komisja Kultury, Sportu i Turystyki pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy 
projekt uchwały. 
 
Przystąpiono do głosowania nad przyjęciem przedmiotowego projektu uchwały: 
Głosowało 15 radnych:   za - 15     przeciw - 0       wstrzymało się - 0. 

 
DRUK NR 4 w sprawie załatwienia skargi z dnia 12 lipca 2016r. na Burmistrz Miasta i 
Gminy Radków     
 
Przewodniczący RM - odczytał projekt uchwały i poprosił o przedstawienie opinii Komisji RM w 
sprawie przedmiotowego projektu uchwały. 
 
B. Kopalko - Komisja Rewizyjna pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały. 
P. Trybus - Komisja Budżetu, Planowania i Mienia Komunalnego pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały. 
K. Sypień - Komisja Zdrowia, Spraw Społecznych i Porządku Publicznego pozytywnie 
zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały. 
R. Markowicz - Komisja Spraw Gospodarczych i Rolnictwa pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały. 
B. Sobczyńska - Komisja Oświaty pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały.  
J. Gorczycki - Komisja Kultury, Sportu i Turystyki pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy 
projekt uchwały. 
 
Przystąpiono do głosowania nad przyjęciem przedmiotowego projektu uchwały: 
Głosowało 15 radnych:   za - 15     przeciw - 0       wstrzymało się - 0. 
 
DRUK NR 5 w sprawie udzielenia dotacji dla Zespołu Opieki Zdrowotnej w Kłodzku   
 
Przewodniczący RM - odczytał projekt uchwały i poprosił o przedstawienie opinii Komisji RM w 
sprawie przedmiotowego projektu uchwały. 
 
B. Kopalko - Komisja Rewizyjna pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały. 
P. Trybus - Komisja Budżetu, Planowania i Mienia Komunalnego pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały. 
K. Sypień - Komisja Zdrowia, Spraw Społecznych i Porządku Publicznego pozytywnie 
zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały. 
R. Markowicz - Komisja Spraw Gospodarczych i Rolnictwa pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały. 
B. Sobczyńska - Komisja Oświaty pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały.  
J. Gorczycki - Komisja Kultury, Sportu i Turystyki pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy 
projekt uchwały. 
 
Przystąpiono do głosowania nad przyjęciem przedmiotowego projektu uchwały: 
Głosowało 15 radnych:   za - 15    przeciw - 0       wstrzymało się - 0. 



 
DRUK NR 6 w sprawie zmian w budżecie Gminy Radków na 2016 rok    
 
Przewodniczący RM - odczytał projekt uchwały i poprosił o przedstawienie opinii Komisji RM w 
sprawie przedmiotowego projektu uchwały. 
 
B. Kopalko - Komisja Rewizyjna pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały. 
P. Trybus - Komisja Budżetu, Planowania i Mienia Komunalnego pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały. 
K. Sypień - Komisja Zdrowia, Spraw Społecznych i Porządku Publicznego pozytywnie 
zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały. 
R. Markowicz - Komisja Spraw Gospodarczych i Rolnictwa pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały. 
B. Sobczyńska - Komisja Oświaty pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały.  
J. Gorczycki - Komisja Kultury, Sportu i Turystyki pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy 
projekt uchwały. 
 
Przystąpiono do głosowania nad przyjęciem przedmiotowego projektu uchwały: 
Głosowało 15 radnych:   za - 15    przeciw - 0       wstrzymało się - 0. 
 
Ad. 10 
 
J. Gorczycki - poinformował, że w obrębie drogi wojewódzkiej nr 385 przy budynku nr 80 w 
Tłumaczowie zawaliło się część muru. Zapytał kto jest właścicielem tego miejsca. 

Burmistrz - odpowiedź zostanie udzielona radnemu na piśmie w terminie ustawowym. 

        Ad. 11  

Nie było. 
 
Ad. 12 
 
Nie było. 
 
Ad. 13 
 
Po wyczerpaniu porządku obrad Przewodniczący RM zamknął XXVII sesję Rady Miejskiej w 
Radkowie. 
 
    
Protokołowała:        Przewodniczący RM  

    w Radkowie  
Lucyna Połowczuk                                         Stanisław Hajłasz 
 

 

 


